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                    The notion of network is used in two different ways in current economic sociology. In its first use, a network is considered to be a form of coordination of collective action, an alternative to market and hierarchy, in its second use, network analysis is a method for describing relational structures. On the occasion of the publication of the "Handbook of economic sociology" (1994), edited by Nell Smelser and Richard Swedberg, in which eleven chapters deal with this difference, we rely on sociological theories of collective action and the notion of partial equilibrium in order to put forward a criticism of the first approach and a defence of the second.
                

                            
                    Deux utilisations différentes du terme « réseau » se retrouvent dans la sociologie économique actuelle. La première considère le réseau comme une forme alternative de coordination de l'action collective, intermédiaire entre marché et hiérarchie. La seconde envisage l'analyse de réseaux comme une méthode de mise au jour de structures relationnelles. A l'occasion de la publication du "Handbook of economic sociology" (1994) de Neil Smelser et Richard Swedberg, ouvrage dont onze chapitres sont concernés par cette différence, nous nous appuyons sur la théorie de l'action collective et sur la notion d'équilibre partiel pour proposer une critique de la première approche et une défense de la seconde.
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